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Vážené kolegyně a kolegové,

za svůj hlavní cíl ve  vedení organizace považuji neustálé
vylepšování podmínek sportovního rybolovu pro naše členy.
Ti musí mít za své vložené finanční prostředky odpovídající
podmínky k rybolovu. Prioritou současnosti i budoucnosti
je udržení celistvosti ČRS a rybářských  revírů. V tomto
úsilí je mým celoživotním vzorem bývalý předseda ČRS
pan profesor Petr Semeniuk,  který nás nedávno navždy
opustil.
Díky úspěšnému projektu jsme získali dotaci ve výši 245
tisíc Kč od MZE ČR na zarybnění revírů v povodí řeky
Moravy  a  tak jsme mohli významně navýšit rozpočet na
zarybnění. Velmi si vážím podpory Olomouckého kraje
a Statutárního města Olomouce, která umožňuje optimální
činnost zejména našich mladých  rybářů.
Za jednu z nejdůležitějších věcí  považuji vyčlenění
dostupných míst k lovu pro handicapované rybáře. Apeluji
na všechny členy,  aby svým přístupem podpořili naši
snahu taková místa vybrat, označit a schválit. Výslednou
podobu, kterou jsme připravoval i  s Lukášem Studeným,
jsme schválili v rámci usnesení, které  vám předkládáme
a bude zapracována do „bližších podmínek“.
Společně musíme eliminovat nepořádek u vody spojený
s  rostoucím množstvím odpadů, který vyprodukují rybáři.
Rybářská stráž nebude tento stav  tolerovat, všichni si
musíme uvědomit, že za úklid platíme peníze nás, naší
místní organizace. Peníze, které, pokud si každý po sobě
uklidí, můžeme investovat do revírů a jejich zarybnění.
Jak již víte, došlo k prodloužení termínu plateb členství
atd. do 30. dubna.
Protože jsme se snažili v co nejkratší době po členské
schůzi vydat toto jarní číslo a tak členové, kteří mají
zaplacen časopis a budou mít vydané své  rybářské doklady
do jeho vydání, dostanou výtisk domů poštou.
Členům, kteří  si  přijdou pro své  rybářské doklady v době,
kdy již bude časopis vytisknut, rozeslán a mají ho zaplacen,
bude předán při výdeji rybářských dokladů na sekretariátu.
Děkuji za podporu a přeji všem mnoho štěstí v životě
i  u  vody.

Michal Šefčík,  předseda

Členská schůze zástupců MS schvaluje :
1. Jednací řád.
2. Zprávu o činnosti MO od poslední členské schůze a plán práce MO na

rok 2015.
3. Účetní závěrku a výsledek hospodaření za rok 2015.
4.  Rozpočet MO na rok 2015.
5. Pro  rok 2016 mimořádný příspěvek 200 Kč pro členy a 100 Kč pro

mládež a studující do účelového fondu. Jde o finanční prostředky na
nákup vodních ploch, pozemků na  rybářských  revírech  i  rybochovných
zařízeních do majetku MO ČRS Olomouc. Příspěvek musí být uhrazen
do konce dubna 2016. Příspěvek musí uhradit i členové, kteří  s i  v  roce
2016 zaplatí pouze členství. Děti do 15 let jsou osvobozeny.

6.  Na rybářských  revírech  471  116  Poděbrady 1A a 471 030 Chomoutov
1A v souladu se zákonem o rybářství č. 99/2004 Sb. §13, odst. 9,
oddíl IX. a další ustanovení, vyznačit cedulemi konkrétní místa se
symbolem rybáře na invalidním vozíku. Lokalita  Poděbrady  -1A –  2
místa a Chomoutov 1A jedno místo.

Do bližších podmínek výkonu rybářského práva
pro  r.  2016 navrhujeme:
Místo označené cedulemi se symbolem rybáře
na invalidním vozíku je přednostně určeno pro
držitele průkazu ZTP-P a ZTP s pohybovým
omezením (vozíčkáře a osoby tělesně postižené
– pohybující se pomocí berlí nebo francouzských
holí). Na požádání člena RS musí tento průkaz
vždy předložit. Lovící na vyznačeném místě je
povinen toto omezení respektovat a místo „určené
osobě“ na požádání uvolnit. Nerespektování tohoto
omezení bude považováno kontrolními orgány za
hrubé porušení BPVRP.
7.   Odvolání p. Vladimíra Svozila z výboru MO ČRS Olomouc.
8 .   Statut místních skupin.

Členská schůze zástupců MS bere na vědomí :
1. Zprávu předsedy MO ČRS Michala Šefčíka.
2. Zprávu ekonomky Ing. Jarmily Šubčíkové (přednesl jednatel Ing.
   Vladislav Hála).
3. Zprávu předsedy dozorčí komise Ladislava  Popelky.
4. Udělení svazových vyznamenání členům MO (seznam přiložen).
Členská schůze zástupců MS ukládá:
1.  Výboru MO ČRS Olomouc pokračovat  v  řešení majetkoprávních záležitostí

a problematiku uživatele revírů tak,  aby MO ČRS Olomouc měla postavení
jejich uživatele v souladu s platnou právní úpravou.

2. Zachování bližších podmínek výkonu rybářského práva pro  revír 471  116
Poděbrady 1A.

3. Ukládá hospodáři MO i nadále osazovat jednotlivé úseky revírů M18 na
vhodných místech dle zarybňovacího plánu.

Usnesení členské schůze zástupců při MO ČRS
v Olomouci schválené 28.3. 2015



SLÁVIČKA MNOHOTVÁRNÁ (Dreissena polymorpha)
v zatopených pískovnách a lomech na Moravě

Vážení kolegové, v návaznosti na diskusní příspěvky na
členské schůzi, které se týkaly pískovny Náklo, jsem požádal
vědecké pracovníky Vladimíra Uvíru a Bronislavu Janíčkovou,
zabývající se slávičkou mnohotvárnou, spojovanou s loňskými
případy leptospirózy a následnými opatřeními, aby nám
problematiku přiblížili. Zde je část jejich zhodnocení situace,
další informace budou na našich stránkách, případně na
informační tabuli na Poděbradech.

Slávička mnohotvárná je pozoruhodným druhem mlže,
který bývá  řazen ke stu nejvýznamnějším invazivním organismům
na světě. Původní
domovinou slávičky
j s o u  ú s t í  ř e k
v oblasti Černého
a  K a s p i ck é h o
m o ř e .  Ro z vo j
populací slávičky
n a  n ov ě
z a s a ž e n ý c h
loka l i tách  b ý vá
velmi intenzívní, provázený masovým nárůstem početnosti.
Výzkumu biologie slávičky se za pomocí potápěčské techniky
dlouhodobě věnují hydrobiologové  z  Katedry zoologie
Přírodovědecké fakulty UP v Olomouci.

Šíření  a rozšíření na Moravě
Protiproudové šíření řekou, běžné u jiných invazivních
bezobratlých, je z důvodu přisedlého způsobu života slávičky
omezené. Za přirozené vektory šíření bývají považováni vodní
ptáci, raci, výjimečně hmyz. Současná masivní invaze slávičky
na střední Moravě však jednoznačně souvisí s činností člověka.
Jsou to především rybářské a rekreační aktivity lidí, které
jsou příčinou jejího šíření na stále další, nová stanoviště.
Planktonní larvy se ve  vodě vyskytují na jaře a v létě
a mohou se z invadované lokality na jinou dostat v jakékoliv
přemísťované vodě, například v nádobách s nástražnými
rybami. Přisedlá stádia jsou také poměrně odolná a přežívají
několik hodin až dní mimo vodu, zachycená na nejrůznějších
pevných substrátech (lodích, surfech, lehátcích,  rybářské či
potápěčské výstroji). Slávičky jsou dokonce přemísťovány na
nové lokality záměrně, zvláště potápěči.
Osídlení pískoven na jižní Moravě v Moravské Nové Vsi
a v Ostrožské Nové vsi je známo již z 60. – 70. let
minulého století. Prozatím první zdokumentovaná introdukce
slávičky na střední Moravu je z léta  roku  1991. Do pískovny
u Nákla převezli rekreanti několik jedinců z pískovny v Čalově
na jižním Slovensku. V dalším šíření slávičky z Nákla sehrála
významnou roli povodeň v červenci 1997. Během ní se
slávička dostala do pískovny Poděbrady a do většiny pískoven

v zaplaveném povodí řeky Moravy. Na jaře  1998 se na
Poděbradech nacházeli ojediněle mladí jedinci s velikostí
lastur kolem 1 cm, což odpovídá jedincům ve stáří jednoho
roku.  V roce 2000 již dosahovala hustota osídlení štěrkového
dna pískovny až 30 000 jedinců/m2.
Několik dalších nekontrolovatelných introdukcí uskutečnili
především potápěči a rybáři  také do zatopených lomů, jež
byly evidentně mimo dosah uvedené povodně (např.  Výkleky
a Nová  Ves).

Slávička versus rekreace
Přítomnost slávičky na lokalitě samozřejmě registruje také
člověk. Slávičkami přesycení kapři  rybářům „neberou“
a mají nekvalitní maso. Dochází k poškození či přeřezání
vlasců o všudypřítomné drúzy.  Rekreanti reagují na atraktivní
slávičku zpočátku se zájmem, její výskyt si ovšem většinou
nespojují se zlepšením čistoty vody a následným rozvojem
makrofyt. Bezprostředním efektem jejího výskytu tak pro ně
zůstává pořezání nohou o ostré drúzy v litorálu nádrže.

Leptospiróza
Leptospiróza (také nazývána „krysí žloutenka“ či  Weilova
choroba dle Adolfa  Weila, 1886) je horečnaté bakteriální
onemocnění, vyskytující se prakticky na celém světě. Nemoc
je řazena mezi tzv. antopozoonózy, což znamená, že nemoc
je přenosná ze zvířete na člověka. Leptospirózu způsobují
leptospiry (Leptospira icterohaemorrhagiae), které jsou
vylučovány močí nakaženého zvířete.
Zdrojem nemocí jsou nejčastěji volně žijící hlodavci (potkani,
myši), ale také dobytek. Jedním z možných způsobů, jak se
člověk může nakazit, je kontakt s vodou či vlhkou půdu,
které  byly kontaminovány nakaženým zvířetem. Ve  velkém
objemu vody dochází k naředění moči a vodu je tak možné
považovat za neinfekční. Leptospiry jsou dále velmi citlivé
na vyschnutí a UV záření.
Výskyt leptospirózy se zvyšuje se stoupajícím počtem myší,
potkanů či při záplavách. I  přes minimální riziko a sporadický
výskyt nemoci v ČR se člověk může nakazit také během
stanování, chalupaření i  při běžných denních aktivitách
v místech výskytu potkanů. Přenos z člověka na člověka je
velmi vzácný.
Slávička mnohotvárná je v souvislosti s leptospirózou pouze
vhodným substrátem a vyhledávanou potravou potkanů, ovšem
jen v případě, že se ocitne na suchu. Do vody ji potkani
konzumovat nechodí a případná infekční moč je natolik
naředěná, že možnost nákazy je minimální. Jediným možným
řešením, jak nákaze předcházet, je kontrolovaná deratizace
potkanů a likvidace potenciálních zdrojů jejich potravy, tzn.
odpadků a veškerého organického materiálu včetně sláviček
mimo vodu.



 2. Holice 69 ks / 100   kg
 3. Holice 69 ks / 100   kg
 8. Cajnerák    6 9  k s  /  100 kg
10. Blatecká 175 ks / 250 kg
11. Slavonín 138 ks / 200 kg
12. Radíkov 105 ks /  150 kg
14. Nemilanská 175 ks / 250 kg
15. Onderkova 208 ks / 300 kg
16. Kaluhy 69 ks / 100   kg
25. Vojenská 105 ks /  150 kg
28. Najderkova 34 ks  /   50   kg
32. Fišerova 105 ks /  150 kg
33. Hulíkova 208 ks / 300 kg
36. Modrá 69 ks / 100   kg
39. Neředínská vypuštěna
43. Horecká 137 ks / 200 kg
55. Hlušovice 208 ks / 300 kg
60. Příkazská 208 ks / 300 kg
63. Častava 138 ks / 200 kg
66. Kníničky 138 ks / 200 kg
Celkem 2 428 ks/3 500 kg

Osazení revíru 471 056 a 471  215
( Ol. Štěrkopísek ) kaprem

Vozíčkáři

Vážení kolegové, i letošní období jarního osazování
našich  revírů je velmi náročné. Dopravní omezení
i  rozmary počasí nám situaci rozhodně neusnadňují,
stanovený plán však plníme bez větších  komplikací.
Pokud jde o splnění pracovní povinnosti na rybochovném
zařízení Podhrad, tak veškeré informace budou včas
zveřejněny na našich s t ránkách. Zahájení prací
předpokládám v měsíci květnu. Stále zaznamenávám
výrazné škody způsobené rybožravými predátory.  Tento
problém bohužel provází celou moji dlouholetou práci
hospodáře a stále se na stojatých  i  tekoucích  vodách
zhoršuje.
Ještě jednou si vás dovolím z pozice hospodáře požádat
o  respektování míst označených cedulí se symbolem
rybáře na invalidním vozíku, která jsou přednostně
určena pro naše rybářské kolegy, držitele průkazu
ZTP-P a ZTP s pohybovým omezením. Množství
příležitostí a míst k lovu pro  rybáře bez omezení je na
obou revírech dostatečné.
Děkuji za pochopení, vstřícnost a přeji všem rybářkám
a  rybářům co nejvíce krásných  chvil strávených  u  vody.

Václav Zelníček, hospodář

Odbor životního prostředí Magistrátu města Olomouce
vydává  rybářské lístky v budově Hynaisova  10 –  kancelář
č. 4.02, v úřední dny pondělí a středa od 8.00 do
17.00 hodin, nebo na obslužném pracovišti v přízemí.
I mimo úřední dny je možné rybářský lístek získat po
telefonické dohodě (tel. 588 488 347).

Rybářské lístky občanům České republiky vydává
obecní úřad obce s rozšířenou působností, v jehož
obvodu má žadatel trvalý pobyt.

Žádost je možné obdržet přímo na OŽP nebo na
internetových stránkách města. V souladu s platnými
právními předpisy je nutné k žádosti předložit :

-  doklad o získané kvalifikaci, tj. rybářský lístek, jehož
platnost končí, u nových členů doklad o získané
kvalifikaci pro vydání prvního rybářského lístku, či
osvědčení o vykonání zkoušky na rybářského
hospodáře nebo na rybářskou stráž

Důležité upozornění

- vyplněnou žádost – formulář (je možné vyplnit přímo
  na OŽP MMOl)
- souhlas zákonného zástupce (u dětí do 15 let)
- doklad o zaplacení správního poplatku, který je
  možné uhradit přímo v budově na pokladně.

Správní poplatky jsou ve výši:
·   100, -  Kč  za   roční RL
·   200, -  Kč za  3 - roční  RL
·   500, -  Kč za  10-letý RL

Pokud žáci základních škol, žáci  a studenti škol
s výukou rybářství nebo odborní pracovníci na úseku
rybářství, mají-li provozování rybářství v pracovní náplni,
předloží potvrzení školy o studiu nebo potvrzení
o výkonu povolání nebo funkce na území ČR, je
poplatek snížen o 50 %.
  Rodičům dětí do 15 let, kteří nebydlí v Olomouci,
umožníme po splnění všech podmínek vyřízení rybářských
lístků prostřednictvím vedoucích  rybářských kroužků.

Miluše Příkazská



Nebývá zvykem, aby se nejvíce diskusních příspěvků
na naší členské schůzi ke  konkrétnímu rybářskému
revíru týkalo štěrkopísku, na kterém jako organizace
„nehospodaříme“. Stoj ím před zaplněným sálem
a uvědomuji si, že jsem to za uplynulých dvacet let
vlastně nikdy nezaznamenal.
Z jedné strany sálu zaznívá upřímné rybářské pozvání
na krásný a perspektivní revír s popisem rybářského
vyžití i upozorněním na výskyt leptospirózy,  kterému
věnujeme samostatný článek a díky ochotě Olomouckých
vědců  představu jeme tento  z á va ž n ý  p roblém
v biologických souvislostech. Z druhé strany sálu ihned
následuje energicky prezentovaná obava o budoucnost
tohoto  rybářského revíru, díky „bezsmluvnímu stavu“
s vlastníkem štěrkovny, nejasnostem a nepřesnostem
v tzv. dekretu, na kterou  reaguje host z našeho
územního svazu a náš dlouholetý kolega, jednatel
Přemysl Jaroň. Výměna poznatků a názorů je provázena
mnoha nechápavými pohledy v sále. „A  to se jako na
Nákle nemusí příští rok třeba chytat, to nemáme
smlouvu“, překládám rychle z Hanáčtiny ozývající se
dva stoly před řečnickým pultíkem, za kterým se snažím

JEŠTĚ PÁR VĚT K NÁKLU

řídit diskusi tak,  abychom nakonec přijali snad nejdelší
usnesení v historii naší organizace.
Vždy jsem respektoval, že vlastníci mohou promluvit
do toho, který subjekt bude na jejich štěrkopísku
vykonávat právo  rybářství v souladu se zákonem.
U našich stojatých  vod je dobré, že tu existují silné
rybářské svazy i soukromé subjekty, protože zájemce
o  rybolov má širokou nabídku a možnost srovnání.
Dívám se na hovořícího kolegu, který vytýká uživateli
tohoto významného revíru, že problém není ještě vyřešen
a na stole mám složku s  přehledem smluv na naše
revíry  a  také ploch, které vlastníme díky vašemu
pochopení a příspěvkům i podpoře územního svazu.
Je to naprosto zásadní výsledek práce výboru pod
vedením předsedy Michala Šefčíka, na který snad
úspěšně naváže příští rybářská generace.
Napřed musíme mít kde chytat, a pak až můžeme řešit
jak a na co vlastně budeme chytat.
Doufám, že na Nákle bude rybolov  v  přijatelné formě
zachován, protože Náklo je pro  rybí bohatství stabilním
prostředím a pro mnoho slušných  rybářů jejich srdečním
revírem a rybářským domovem.

Petr Loyka, místopředseda


